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Δευτέρα, 14 Φεβρουαρίου 2022 

 

ΕΡΩΤΗΣΗ 

 

Προς τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίμων, κ. Γιώργο Γεωργαντά 

 

Θέμα : Πρόσκληση για την υποβολή αιτήσεων στο μέτρο 11 «Βιολογική Γεωργία» του 

Προγράμματος Αγροτικής Ανάπτυξης 2014  

 

Η εν θέματι πρόσκληση αποτελεί σημαντικό εργαλείο προώθησης ενός βιώσιμου μοντέλου 

ανταγωνιστικής βιολογικής γεωργίας και κτηνοτροφίας.  

Όμως ορισμένοι όροι της προσκλήσεως καθιστούν δυσμενέστερη τη θέση των παραγωγών της 

Κρήτης και των νησιών γενικότερα, έναντι των παραγωγών της ηπειρωτικής χώρας.  

Κι αυτό γιατί μοριοδοτούνται οι καλλιεργήσιμες εκτάσεις εις τρόπον ώστε όσο μεγαλύτερη 

έκταση διαθέτει ένας παραγωγός τόσο περισσότερα μόρια παίρνει, άρα έχει και περισσότερες 

πιθανότητες ένταξης στο πρόγραμμα.  

Το ζήτημα αυτό αφορά τόσο την καθ’ αυτήν γεωργία, όσο και την κτηνοτροφία, καθώς και για 

τον κτηνοτρόφο μοριοδοτείται η έκταση που διαθέτει για καλλιέργεια ζωοτροφών.  

Εάν μοριοδοτείται η έκταση που διαθέτει ο παραγωγός, είναι δεδομένο ότι οι παραγωγοί της 

Κρήτης και των νησιών δεν μπορούν να ανταγωνισθούν τους παραγωγούς των μεγάλων 

πεδιάδων της χώρας, καθώς ο αγροτικός/κτηνοτροφικός κλήρος στα νησιά είναι κατά κανόνα 

κατακερματισμένος και μικρότερος σε επιφάνεια από τον αντίστοιχο της ηπειρωτικής χώρας.  

Προφανώς όμως δεν αποτελεί κυβερνητική πολιτική η ενίσχυση της βιολογικής 

γεωργίας/κτηνοτροφίας μόνο στην ηπειρωτική χώρα.  

Πρέπει να σημειωθεί ότι οι αντίστοιχες προσκλήσεις ως πρόσφατα προέβλεπαν χωριστό 

συνολικό ποσό ενίσχυσης για κάθε Περιφέρεια, οπότε οι παραγωγοί της κάθε Περιφέρειας 

ανταγωνίζονταν μεταξύ τους επί ίσοις όροις. 
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Ερωτάται ο Υπουργός:  

 

- Για ποιο λόγο στην τελευταία προκήρυξη του μέτρου 11 για τη βιολογική γεωργία δεν 

προβλέπεται πλέον χωριστό κονδύλι ενίσχυσης για κάθε Περιφέρεια;  

- Προτίθεται ο Υπουργός να προβεί σε τροποποίηση της προσκλήσεως, με ανάλογη 

παράταση, ή σε έκδοση νέας στο μέλλον; 

- Αν όχι, πώς θα αντιμετωπισθεί το γεγονός της δυσμενέστερης θέσης των παραγωγών 

στην Κρήτη και τα νησιά λόγω του μικρότερου κλήρου τους έναντι της ηπειρωτικής 

χώρας; 

 
 

Οι ερωτώντες Βουλευτές 
 
 
 

Μανούσος Βολουδάκης 

 
 
 

Μάξιμος Σενετάκης 
 

 

 




